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Slovo má starostka obce    

Vážení a milí spoluobčané,
vítám  vás  při  čtení  posledního  vydání  Zpráv  z Majetína
v letošním roce a prvních řádků Zpráv z Majetína  nového
volebního  období  2018–2022. Dovolte  mi,  abych  vám
jménem  všech  kolegů  zastupitelů  obce  poděkovala  za
projevenou  důvěru  v komunálních  volbách.  Členy
Zastupitelstva obce  Majetín  byli  za  Sdružení  nezávislých
kandidátů obce Majetín zvoleni Vojtěch Dostál, Miroslava
Zavadilová, Jaromír Procházka, Monika Davidová, Monika
Mikešová,  Petr  Kameník  a  Lucie  Kyselá,  za  Českou
pirátskou  stranu  byli  zvoleni  Martin  Šmída  a  Pavla
Studená. Na  ustavujícím  zasedání  dne  1.  listopadu  2018
byla  do  funkce  starostky  obce  zvolena  Miroslava
Zavadilová a do funkce místostarosty obce Vojtěch Dostál.
Chtěla  bych  popřát  všem  členům  nového  zastupitelstva
obce hodně úspěchů a pevné nervy. Věřím, že  společným
cílem  všech  zvolených  kandidátů  bude  rozvoj  obce  a
spokojený život občanů Majetína. 
Na prosincovém zasedání  zastupitelstva obce jsme mimo
jiné  projednali  rozpočet  obce  na  rok  2019 v celkové
výši příjmů i výdajů 51 050 000 Kč. Počítá se se zapojením
úvěru  ve  výši  20  mil.  Kč  na  předfinancování  projektu
Stavební úpravy v budově ZŠ a MŠ Majetín. Příslib dotace
z Integrovaného regionálního programu činí 10 mil. Kč. Na
dofinancování  projektu  bychom  rádi  využili  možnost
dotace z nové výzvy na Ministerstvu pro místní rozvoj na
rekonstrukce obecních budov, kde je možnost získat dotaci
až  do  výše  70  %  celkových  výdajů.  V příštím  roce  se
v  rozpočtu  počítá,  v  případě  získání  dotace,  s dofinan-
cováním  rekonstrukce  chodníků  včetně  stavební  úpravy
křižovatky  v ulici  Za  Humny,   vybudováním  chodníku
v ulici Příhon, rekonstrukcí hřiště u sokolovny a  s opravou
soklu fasády kostela. Z rozpočtu obce jsou v plánu opravy
technologií ve strojovně koupaliště a na čistírně odpadních
vod,  stavební  úpravy  v domě  s pečovatelskou  službou,
zateplení posezení u budovy bufetu na koupališti, pořízení
nových počítačů pro žáky 4. a 5. třídy a příprava projektu
realizace výstavby komunitního centra. 
Na  podzim  jsme  dokončili  realizaci  výsadby  stromů  a
keřů na západní části  katastru u Dubu nad Moravou,  na
kterou jsme získali 90% dotaci z Programu péče o krajinu.

Celkové náklady činily 250 000 Kč. 
V průběhu  vegetačního  klidu  bude  probíhat  další  kácení
starých stromů v katastrálním území naší obce a následná
výsadba stromů nových.
V měsíci  říjnu  dokončila  firma  RESTA,  a.  s.  Přerov
opravu kapličky, kterou  v hájku Olší poničil pád stromu.
Správce  lesa,  pan  Konrád  z Čekyně,  nařídil  vlastníkům
pozemků obnovu stromů. Ve vlastnictví obce jsou pouze
přístupové pozemky a parkoviště u lesa. Doufejme, že se
obnova stromů brzy podaří a situace se nebude opakovat.
Plánované  pročištění  Majetínského  potoka bude
společností Povodí Moravy uskutečněno začátkem nového
roku.  Současně  budeme  realizovat  odbahnění  Mlýnského
náhonu. 
V uplynulých měsících se v naší obci uskutečnilo několik
kulturních  a  sportovních  akcí,  zmíním  alespoň  některé.
13.  října  se  majetínské  koupaliště  proměnilo  v rybářský
revír a mohla zde proběhnout akce Majetínský pstroužek
aneb  výlov  koupaliště.  Především  děti  se  učily  zacházet
s udicí  a  vylovit  pstruha z velkého bazénu anebo pomocí
síťky  chytnout  kapra  v malém  brouzdališti.  Návštěvníci
mohli ochutnat rybí speciality, které připravily kolegyně ze
školské  a  kulturní  komise  s hlavní  kuchařkou paní  Evou
Badnáříkovou. Zásoby dobrého jídla brzy došly, ale věřím,
že to návštěvníky této oblíbené akce neodradilo a příští rok
na ni opět zavítají. 

100.  výročí  založení  Československé republiky jsme si
v naší obci připomněli v pátek 26. října v místní sokolovně.
Promítali  jsme  dokumentární  film  „28.  říjen  1918  na
Moravě“ s přednáškou historika PhDr. Milana Ticháka.  
Obec  Majetín  ve  spolupráci  s Taneční  školou  Coufalovi
Olomouc uspořádala v místní sokolovně taneční kurz pro
dospělé. Této možnosti využilo 7 tanečních párů.
V sobotu 1. prosince se místní sokolovna rozzářila vánoční
dekorací  a  provoněla  čerstvými  perníčky.  Díky
organizátorům, ochotným prodejcům a spoluobčanům, kteří
zapůjčili  své výtvory na výzdobu, zde mohla proběhnout
vánoční  výstava.  Součástí  akce  byla  i  soutěž  o  nejlepší
nepečené  vánoční  cukroví,  kterou  vyhrála  paní  Magda
Motáňová. Vánoční atmosféru doladilo krásné vystoupení
dětí  i  dospělých  z folklórního  souboru  Majetínek
v doprovodu  lidové  muziky  s  vedoucí  paní  Martinou
Friedlovou.  Společně  jsme  se  přesunuli  na  náves,  kde
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program dne pokračoval  rozsvícením vánočního stromu.
Akci zahájily svým vystoupením děti z mateřské a základní
školy v doprovodu paní učitelek a paní ředitelky Markéty
Čechákové. Následovaly písničky v podání dospělých členů
folklórního souboru Majetínek. Závěrečná píseň Bim bam
rozezněla  všechny zvonečky,  které  si  donesli  návštěvníci
akce,  a  mohli  jsme tak  společně rozsvítit  vánoční strom.
Děkuji všem! 

Milí spoluobčané, 
děkuji  všem  svým  kolegům  z řad  zastupitelstva  obce,
zaměstnanců  obecního  úřadu  a  členů  komisí  a  výborů,
členům  místních  spolků,  učitelskému  sboru  základní  a
mateřské školy a všem dalším ochotným spoluobčanům za
celoroční  spolupráci.  Díky  vám se  může  naše  obec  dále
rozvíjet. Přeji všem krásné vánoční svátky a úspěšný nový
rok plný radostných chvil, štěstí a vzájemného porozumění.

 Miroslava Zavadilová

Informace Obecního úřadu Majetín

VÝSLEDKY VOLEB DO ZASTUPITELSTVA OBCE

Celkový počet osob zapsaných do seznamu voličů: 956, celkový počet voličů: 546, volební účast: 57,11 %.                      

Zvolení členové zastupitelstva:
Volební strana č. 1 – Sdružení nezávislých
kandidátů obce Majetín
1. Vojtěch Dostál – 433 hlasů                  
2. Miroslava Zavadilová – 397 hlasů
3. Monika Davidová – 376 hlasů
4. Jaromír Procházka – 401 hlasů
5. Monika Mikešová – 366 hlasů
6. Petr Kameník – 369 hlasů
7. Lucie Kyselá – 330 hlasů
Volební strana č. 2 – Česká pirátská strana
1. Martin Šmída – 172 hlasů
2. Pavla Studená – 168 hlasů

Náhradníci do zastupitelstva:
Volební strana č. 1 – Sdružení nezávislých kandidátů obce Majetín: 1. Květoslav Zaoral – 394 hlasů, 2. Petra Šlajsová – 
377 hlasů                             
Volební strana č. 2 - Česká pirátská strana: 1. Jaroslav Konečný – 129 hlasů, 2. Jan Koutný – 103 hlasů, 3.  Jiří Jurečka –
115 hlasů, 4. Radim Studený – 111 hlasů, 5. Soňa Pechová – 82 hlasů, 6. Vladimír Kubala – 81 hlasů, 8. Jan Drábek – 84
hlasů 
Seznam komisí a výborů ve volebním období 2018–2022
Finanční výbor: předseda – Jaromír Procházka, členové – Vlasta Dvořáková, Jaroslav Konečný 
Kontrolní výbor: předseda – Monika Mikešová, členové – Lucie Kyselá, Pavla Studená 
Stavební komise: předseda – Květoslav Zaoral, členové – Jiří Vitoslavský, Lubomír Šmída, Jaromír Procházka, Martin
Baďura, Petr Kameník, Martin Šmída
Sociální komise: předseda – Anna Sléhová, členové – Monika Mikešová, Eva Bednáříková
Školská  a  kulturní  komise: předseda  –  Marta  Havránková,  členové  –  Jiřina  Daňková,  Monika  Davidová,  Marie
Pivcová,  Naděžda  Skopalová,  Dagmar  Konečná,  Marcela  Vaculková,  Eva  Zgažarová,  Petra  Šlajsová,  Veronika
Šámalová

MÍSTNÍ POPLATKY

Cena za stočné pro rok 2019  ve výši 27 Kč/m3
.

Obecně závazná vyhláška č. 1/2018, která stanovuje cenu za odpady pro rok 2019 ve výši 400 Kč/osobu. Žádost na
osvobození od poplatku na základě Obecně závazné vyhlášky obce Majetín  č. 1/2018, včetně potvrzení dokladující
danou skutečnost, je nutno dodat do 15. ledna 2019 na OÚ Majetín. Každou změnu týkající se poplatku je nutno hlásit na
OÚ Majetín do 15 dnů od vzniku změny.
Výše poplatku za 1 psa činí 100 Kč, za každého dalšího psa 150 Kč. Občané, kteří pobírají invalidní, starobní nebo
vdovský důchod jako jediný zdroj příjmu, mohou před úhradou poplatku požádat na OÚ Majetín o 50% slevu. Nutno
přiložit kopii o přiznání důchodu od ČSSZ.
Poplatek za odpady a psy bude vybírán vždy v úřední dny v termínu od 1. března 2019 do 30. dubna 2019.
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VÍTÁNÍ NOVÝCH OBČÁNKŮ 

V neděli 11. listopadu 2018 jsme na Obecním úřadě v Majetíně přivítali do života obce nové občánky. Zleva: Magdaléna
Štrbíková, Sebastián Hradil, Kristýna Muchová, Eliška Nevrlová, Adam Horka. Přejeme dětem i jejich rodičům šťastný
život v naší obci.

OZDRAVNÉ CENTRUM MAJETÍN – SAUNA 

Provozní doba: MUŽI: čtvrtek a sobota 16:00–21:00 hodin,  ŽENY: pátek 16:00–21:00 hodin. Cena vstupného:
dospělí 95  Kč, děti  75  Kč. V prodeji je  drobné občerstvení.

KALENDÁŘ 2019

Do poštovních schránek všech nemovitostí v naší obci byl dodán kalendář na rok 2019. Kdo jej nedostal, může si jej
vyzvednout na OÚ Majetín.

Střípky z historie obce Majetín 

PŘED 100 LETY

Před 100 lety skončila I.  světová válka 1914–1918. Toto období se nevalně zapsalo do dějin naší obce. Odchodem
občanů–vojáků do války upadala řemesla. Ve válce bylo dáno do klidu 10 živností. Také v zemědělství byly neutěšené
poměry. Byly zavedeny potravinové lístky, avšak nebyly kryty zbožím. Byly prováděny rekvizice, to je nucený odprodej
zemědělských výrobků, hlavně dobytka a obilí. Na osobu bylo ponecháno 120 kg obilí na rok, což nestačilo. Lidé si obilí
schovávali do slámy nebo je zakopávali, takže i dosti obilí se znehodnotilo. Lépe na tom byli větší zemědělci, kteří
dokázali schovat produkty před rekvizicí.
V posledních letech války nastoupila nouze k vrcholu. Lidé začali chodit v dřevácích. Na vesnici chodily ženy z měst a
nabízely své zbytky prádla a šatů, aby pak získaly pro své hladovějící děti a ostatní členy rodiny nějaké potraviny.
V červnu 1915 přišli do naší obce přistěhovalci z Itálie – z území, kde byla fronta. Pocházeli z jižního Tyrolska. Aby děti
těchto vystěhovalců nezůstaly bez vyučování, bylo nařízeno, aby byly vyučovány v Krčmani, a to z vesnic: Majetín,
Krčmaň, Grygov a Kokory – celkem 23 žáků. Vyučovala je Leopoldina Bonami, kandidátka IV. ročníku učitelského
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ústavu. Italové odjeli z Majetína koncem roku 1918 nebo začátkem roku 1919. Bydleli ve škole a v č. p. 197. Jeden Ital
zde zemřel a je pochován na místním hřbitově.
Konečně  nadešel  ten  radostný  okamžik  –  bylo  to  v  pondělí  28.  října  1918,  kdy  byla  vyhlášena  samostatná
Československá republika. Stalo se tak po 300leté nenáviděné nadvládě rakouské-uherské.
Jakmile došla zpráva do obce, úplně se zastavila práce a všichni světili toto vítězství. Byly ihned vztyčovány české a
slovenské prapory.
Z naší obce bojovalo v legiích 12 občanů. Všichni tito legionáři, pokud neměli samostatnou činnost, dostali zaměstnání
jako státní zaměstnanci pod penzí za zásluhy v odboji.

 N. Skopalová, čerpáno z obecní kroniky

MAJETÍNSKÉ OBECNÍ PŘÍKOPY A VEŘEJNÉ STUDNY

Před  výstavbou  jednotné  obecní  kanalizace
(kolaudovaná  v roce  1974)  byla  odváděna  příkopy
pouze  dešťová  voda.  Po  dešti  odtekla  část  dešťové
vody do toku, který protékal železničním podjezdem
v místě  dnešní  čističky.  Značná  část  dešťové  vody
v příkopu  vsákla  do  půdy.  Po  krátké  době  po  dešti
byly příkopy suché.
Po  celý  rok  protékala  stále  voda  pouze  příkopem
napojeným na  tok  z Olší.  Příkop  vedl  přes  zahrady
domu  č.  p.  2  a  3,  dále  dnešní  ulicí  Lipová  a  Na
Výsluní.
V roce  1946/47  byla  abnormálně  tuhá  zima.  Potom
přišlo  náhlé  tání,  došlo  k velikým  škodám  na
provizorních  mostech.  Byl  zatopen  rodinný  dům
Rudolfa Kohouta č. p. 300, zatopena cesta na hřbitov.
1. Voda se valila z pole „Příkop“ od Kokor přes domy
č.  p.  53  s 226  (Hluší  Anna)  –  dnešní  ulice  „Za
Humny“  2. Z pole „Palic“ protékala voda domy č. p.
231  (Zaoral  Vojtěch),  264  (Bouchal  Oldřich),  240
(Kameník Štěpán)  3,  a to vraty i síní. Bylo zatopeno
i „Mlýnisko“  4, voda se valila přes cestu.

Před výstavbou vodovodu v roce 1984 byly hlavním
zdrojem vody kopané studny. Při sčítání v roce 1955
se uvádí 11 veřejných a 180 soukromých kopaných
studní.  V té  době  se  chodilo  prát  anebo  alespoň
máchat  na  mlýnský  náhon  u  Vrtlového  mostu  a
chodilo se i na Veselíčko a na Hliník.

Josef Čechák st.

Mikroregion Království

Po volbách do zastupitelstev obcí 5. a 6. října 2018 se sešli nově zvolení zástupci obcí mikroregionu Království téměř ve
stejném složení jako před volbami. Ze 14 obcí mikroregionu došlo pouze v jedné obci (Blatec) k volbě nového starosty,
v obcích  Věrovany,  Charváty,  Čelechovice,  Kožušany–Tážaly  a  Velký  Týnec  byl  zvolen  nový  místostarosta.  Na
ustavujícím zasedání, které se konalo ve čtvrtek 13. listopadu v obci Charváty,  místní část Drahlov, byla  do funkce
předsedy zvolena  Miroslava  Zavadilová,  starostka  obce Majetín,  do  funkce  1.  místopředsedy Ivo  Čečman,  starosta
městyse Dub nad Moravou a 2. místopředsedkyní se stala Jaromíra Kowalczuková, starostka obce Charváty. Přeji novým
kolegům hodně úspěchů ve svých obcích a věřím, že se nám opět podaří zrealizovat také společné projekty s  podporou
dotací.
V neděli  18.  listopadu  2018  se  v Kulturním  domě  v Císařově  konala  vernisáž  s vyhlášením  výsledků 11.  ročníku
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fotografické  soutěže  Království  objektivem  občanů  Království.  Hodnotící  komise  měla  nelehký  úkol,  zhodnotit
celkem 100 fotografií od 19 soutěžících, občanů obcí mikroregionu. Naši obec reprezentovala Pavla Studená, Miroslav
Heckelmoser, David Šutera a Pavel Lorenc. Děkujeme! 
Společné kulturní a sportovní akce v letošním roce tradičně uzavře Vánoční koncert, který se bude konat 26. prosince
2018 od 15 hodin v chrámu v Dubu nad Moravou. Můžeme se těšit na vystoupení kapely Cimbal Classic. 

Výsledky fotografické soutěže: 

Kategorie "Půvab květin a stromů": 
1. místo - Bohumila Krčková, Dub nad Moravou
2. místo - Miroslav Heckelmoser, Majetín
3. místo - Martin Hlavinka, Charváty

Kategorie  "Zvyky a tradice":
1. místo - Marie Švédová, Císařov
2. místo - Bohumila Krčková, Dub nad Moravou
3. místo - Martin Hlavinka, Charváty

Miroslava Zavadilová, předsedkyně

Základní a mateřská škola Majetín

PODZIM VE ŠKOLE A ŠKOLCE

Rok se  s rokem sešel  a  ty  nejkrásnější  svátky  v  roce  se
nezadržitelně blíží. Je za námi první adventní neděle! A to
jsme nedávno zahajovali nový školní rok. Co všechno jsme
od září stihli?
15. 9. se mohly děti vydovádět v rytmu indiánských písní
při  Indiánském  dnu,  který  pro  ně  připravila  školská  a
kulturní  komise.  Děti  si  v kostýmech  indiánů  a  kovbojů
užily  krásné  slunečné  odpoledne  plné  různých  aktivit.
Zatančily  si  na  mini  diskotéce,  prošly  stezku  s mnoha
úkoly,  mezi které  patřila  například jízda  na koni,  plavba
v kánoi, slepá cesta či stavění ohniště. Na konci děti čekala
odměna  v podobě  drobné  sladkosti  a  špekáčku,  který  si
opekly na ohni. 
Během září se školní družina vydala na cestu obcí.  Šipky
děti  dovedly až k pokladu.
Od října začaly děti druhého a třetího ročníku navštěvovat
výuku  plavání  v Přerově,  letos  poprvé  se  přidali  i  naši
předškoláčci.  
Říjen byl ve znamení dalších akcí pro děti. Nejprve 7. 10.
pořádalo SRPŠ (sdružení rodičů a přátel školy) zájezd  –
prohlídku polského města Krakova s návštěvou aquaparku.
11.  10.  jsme  se  sešli  na  fotbalovém hřišti,  kde  proběhla
tradiční drakiáda. Počasí nám letos přálo, a tak se drakům
v povětří  hezky  létalo.  Děti  se  mohly  pochlubit  svými
draky a za odměnu dostaly malou sladkost. Ti, kterým byla
zima, se mohli zahřát teplým čajem.
Mateřskou  školku  navštívilo  v říjnu  Divadlo  Plyšového
Medvídka s příběhem O neposlušné notě.
25. 10. proběhl ve škole červenomodrobílý den, který byl
současně  dnem  projektovým  při  příležitosti  oslav
100. výročí  vzniku  ČSR. Děti  ve skupinách  plnily  různé
úkoly a na závěr dne vysadily v parčíku u sokolovny lípu.
Říjen jsme v naší škole zakončili svátkem dýní a strašidel.

Děti  v maskách  čarodějnic,  upírů  a  duchů  zamířily
s připravenými lucerničkami do areálu za saunou, kde je
čekal bohatý program plný her a tancování. Na závěr děti
hledaly ukrytý poklad. 
V listopadu  děti  z mateřské  školky  navštívili  studenti
medicíny  s programem  Nemocnice  pro  medvídky,  kde
dětem  poutavou  formou  předvedli,  jak  probíhají  různá
vyšetření. Děti si mohly zkusit svému  plyšákovi píchnout
injekci,  poslechnout  srdíčko  fonendoskopem,  vyčistit  mu
zuby nebo ho zrentgenovat.  
Děti se  zapojily do programu Muzikohrátek, kde se mohly
setkat s hudebními nástroji známými i neznámými. 
Listopad  jsme  v naší  škole  a  školce  trávili  i  přípravou
výrobků na vánoční výstavu, která se konala 1. 12. v místní
sokolovně.
1.  12.  se  děti  ze  školy  i  školky  účastnily  vystoupení
u příležitosti rozsvěcení vánočního stromu na Návsi. Děti
přednesly básničky a zazpívaly několik koled.
5. prosince děti ve školce navštívil svatý Mikuláš s andělem
a čertem. Děti jim přednesly básničky a zazpívaly písničky
a za odměnu jim Mikuláš  přinesl  balíček s překvapením.
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Větší děti ve škole si svůj Mikulášský den také pěkně užily,
i je navštívil svatý Mikuláš s andílkem. 
V průběhu prosince se školní družina chystá péct cukroví a
vyrábět  vánoční  dekorace.  Ani  ve  školce  nebudou  děti
zahálet.  Chystají  se  na vystoupení  na obecním úřadě,  na
zdobení stromečku, aby jim mohl donést dárky Ježíšek, a
také na 20. 12. na vánoční dílničku s rodiči, kde si společně
při zvuku koled a vůni punče vytvoří vánoční přáníčko a
jiné zajímavé výrobky.

21.  12.  si  děti  ze  školy  zpříjemní  poslední  předvánoční
školní den tradiční vánoční besídkou s nadělováním dárků a
ochutnáváním cukroví. 
Závěrem bych chtěla všem popřát krásné Vánoce a mnoho
štěstí do nového roku 2019.

Za kolektiv ZŠ a MŠ 
Blanka Otáhalová, učitelka MŠ

Z majetínských spolků

BÁJEČNÝ ŽENSKÝ

Mílí občané, za celý soubor Báječný ženský vám všem přeji šťastné a veselé Vánoce a do nového roku 2019 hodně
zdraví, elánu, rodinné pohody a spokojenosti. 

Marie Pivcová

SENIOR KLUB MAJETÍN

Ani jsme se nenadáli a už je tady znovu čas, kdy se začínáme
těšit na příchod nejkrásnějších svátků v roce. Vánoce jsou čas
očekávání, nadějí, ale i hodnocení. Díky podpoře OÚ mohli
senioři  navštívit  Telč,  Slavonice  a  Valašské  Meziříčí.
V letošním  roce  jsme  se  poprvé  účastnili  sportovních  her
seniorů  v Olomouci.  Příjemné  chvíle  se  svými  vrstevníky
jsme  prožili  ve  Slatinicích,  Velkém  Týnci  a  Krčmani.
Tradičně nechyběli členové klubu na akcích obce i regionu –
např.  na cyklo vyjížďkách a výstavě. V říjnu navštívila náš
klub  MUDr.  Malotová.  Seznámila  všechny  s činností  AGE
CENTRA v Olomouci. To je jen něco, co jsme v klubu dělali.
Těší  mě,  že  přibyli  noví  členové.  Všem  MAJETÍNSKÝM
SENIORŮM přeji  krásné prožití  svátků a v novém roce co
nejvíce zdraví a spokojenosti.

                                                                        Magda Motáňová

TĚLOVÝCHOVNÁ JEDNOTA SOKOL MAJETÍN

V pátek  7.  prosince  se  konala  valná  hromada  TJ  Sokol
Majetín,  na  které  přednesl  zprávu o  činnosti  za  uplynulé
období jednatel  Pavel Čechák. Ve zprávě oživil stávajícím
a  zejména  nově  přijatým  členům,  co  je  účelem a  hlavní
činností spolku a jak se jednotlivé body  Stanov TJ Sokol
vydaných před dvěma lety, v souvislosti se změnou názvu
na TJ Sokol Majetín z. s.,  daří nebo nedaří naplňovat.
Vzhledem k tomu, že pro sezonu 2018/2019 se nepodařilo
přihlásit do organizovaných soutěží žádné družstvo, rozhodl
se stávající výkonný výbor odstoupit z funkcí s cílem oživit
činnost  spolku  příchodem  mladší  nastupující  generace.
V nově  zvoleném  pětičlenném  výkonném  výboru  se  stal  předsedou  Jaromír  Procházka  ml.,  jednatelem  Martin
Kolomazník, místopředsedou David Bartošek a členy výboru Petr Kameník a Petr Kaláb. Předsedou revizní komise se
stal Květoslav Zaoral, členy Jakub Jurásek a Michal Štrbík. 
Hlavním cílem nově  zvoleného  výboru  bude  v dalších  letech   zapojení  do  organizovaných  soutěží  OFS Olomouc.
Představou je začít  od nejmladších benjamínků, snažit se získat u dětí zájem o fotbal  agitací ve škole v Majetíně

i okolí. 
                                                                                                     Pavel Čechák            
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KONÍK DĚTEM I DOSPĚLÝM PRO RADOST Z. S.

Vážení spoluobčané, milé děti,  čas neúprosně běží a je tu
opět  prosinec.  Prosinec,  čas  Mikulášů,  čertů,  přání  a
vánočních  svátků.   Je  to  velice  krásné  období  pro  děti
i dospělé, kdy se každý  těší, jak po štědrovečerní večeři
zazvoní zvoneček a dětem se rozzáří tváře  úsměvem při
pohledu na dárky.  Přeji  Vám, ať  každý najdete  pod tím
svým vánočním stromečkem to, co si v hloubi duše přejete.
Do roku 2019 vám my i naši koníci přejeme hodně štěstí,
zdraví  a  lásky.  A  na  Nový  rok  vykročte  tou  správnou
nohou a my vykročíme kopytem…

        Kateřina Zaoralová

ŠKOLSKÁ A KULTURNÍ KOMISE 

Milí spoluobčané, nyní, v předvánočním čase, bych chtěla i já přispět pár řádky a připomenout si s vámi akci nedávno
minulou, a to je vánoční výstava.  Tato dnes už tradice se stala příjemným zpestřením předvánočního období. Letos byla
vánoční výstava v duchu andělů a zvonků. Děkujeme vám všem, kteří jste se naší výstavy zúčastnili nebo jste na ni
zapůjčili anděly a zvonky.  Mé velké poděkování patří členkám školské a kulturní komise a obecním zaměstnancům.
Doufáme,  že se  vám vánoční výstava líbila  a  že jste  z ní  odcházeli  příjemně adventně naladěni  –  stejně jako my,
pořadatelé.
Těšíme se na setkání u kostela u zpívání koled, večer před Štědrým dnem, kdy spolu opět můžeme strávit několik
svátečních okamžiků. Dovolte mi, abych vám jménem školské a kulturní komise popřála do nového roku hodně zdraví,
lásky a prožití klidných svátků vánočních.

Marta Havránková, předsedkyně školské a kulturní komise

FOLKLÓRNÍ SOUBOR MAJETÍNEK

Folklórní soubor  Majetínek  se  letos  rozrostl  o  nové členy.  V  dětském
souboru  tančí a  zpívá 36  dětí a   máme již  za  sebou   první vystoupení
v Brodku u Přerova při příležitosti  významného výročí vzniku republiky.
V současné době  pracujeme  na  přípravě  vánočních  programů.   Dospělý
soubor  pro  vás  10.  listopadu  připravil  novinku  v podobě  „Posezení
s mladým vínem”. Tato akce probíhala  už od odpoledních hodin v místní
sokolovně, kde pro vás členové souboru nachystali výstavu s názvem ,,Jak
se žilo na Hané”. Shromáždili jsme spoustu zajímavých věcí z domácností
našich babiček a prababiček a byla přiravena i ochutnávka tradičních jídel.
Ve  večerních  hodinách  jsme  poseděli  s  našimi  příznivci  v  příjemné
svatomartinské atmosféře. Soubor zazpíval několik sérií známých lidových
písní,  aby  se  k  nám  mohli  všichni  připojit.  Pro  naše  hosty  jsme  měli
připravené mladé víno přímo od známého vinaře a drobné pohoštění. Na
této akci vládla příjemná atmosféra a už teď se těšíme na další setkání.

Miroslava Janíková, předsedkyně Spolku Majetínek

SDH MAJETÍN

V září děti, už jako každý rok, jely na noční soutěž ,,Bochořská sova“. I když se jim v soutěži příliš nedařilo, dovezly si
krásnou sovičku. Na konci září nás v Oplocanech čekalo  soustředění. Děti tam trénovaly své dovednosti na podzimní
branný závod Plamen. Zdokonalovaly se v topografii, zdravovědě, střelbě, uzlech a šplhu. První říjnový víkend patřil
Majetínskému Tvrďáku, kde děti bojovaly každý sám za sebe. Stupně vítězů ve svých kategoriích patřily těmto dětem:
1. místo Tomáš Loveček, Julie Charvátová, Natálie Charvátová, 2. místo Dominika Malíková  a na 3. místě Tomáš
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Kučera. V Horce nad Moravou děti odběhly závody všestrannosti ,,Plamen“. Konečně se našim mladším dětem začalo
dařit a družstvo ve složení Michal Malina, David Kyselý, Richard Valentovič, Patrik Móler a Eliška Štajncová obsadili
krásné 3. místo ze 40 družstev. Byli jsme na naše děti velice pyšní a doufáme, že se jim takto povede  i nadále. Druhé
družstvo mladších  se umístilo na 24. místě a starší na 22. místě. Poslední závody za letošní rok byly v  Bělkovicích  na
uzlové štafetě, kde mladší obsadili pěkné 3. místo, ale starším dětem se už tak nevedlo.  Dále naše děti vyrobily pěkné
adventní věnečky, svícny a výrobky z keramiky, které jsme prodávali na vánoční výstavě. Výtěžek z keramiky byl určen
pro děti z Klokánku v Dlouhé Loučce. Výstava byla docela úspěšná a naše děti vydělaly dětem do Klokánku přes 4 000
Kč. Všem, kteří nás podpořili, moc děkujeme.
Sportovní družstvo dospělých se v září účastnilo nočních závodů v Dolanech, kde se nám moc nedařilo. Zato v Majetíně
na Majetínském Tvrďáku si to někteří jednotlivci vynahradili. Jan Móler a Kateřina Malinová obsadili krásná první místa
a Dobromila Gajdošová místo druhé. Sezónu jsme zakončili jako už každý rok v Ivani na Mikulášských závodech, kde se
nám dařilo a ženy dovezly 1. místo a muži pěkné 2. místo. Mimo závody jsme ještě uspořádali sběr železa, za který
chceme všem, kteří nás podpořili, moc poděkovat.
Závěrem chceme všem poděkovat za podporu, kterou jste nám celý rok věnovali,  a popřát krásné svátky vánoční a
mnoho štěstí, zdraví a lásky v novém roce.

                                                                                                    Jana Charvátová

LIONS MAJETÍN

Na  podzim letošního  roku  jsme  v  areálu  sokolovny  dokončili
stavbu nové pergoly, na kterou byl použit veškerý materiál z bývalé
pergoly  na  sauně.  Po  kompletní  renovaci  bude  sloužit  jako
přístřešek pro opékání makrel, grilování a v případě nepříznivého
počasí  zároveň i  úkryt  pro diváky.  Díky patří  všem, kteří  se  na
stavbě jakoukoli měrou podíleli. 
Ve  středu  5.  12.  uspořádali  hráči  a  příznivci  Lions  Majetín
Mikulášskou  nadílku.  V podvečer  vyrazila  početná  skupina,  aby
dětem,  jimž  rodiče  návštěvu  těchto  bytostí  objednali,  přinesla
radost  a nadílku.  Někde bylo potřeba děti  trochu postrašit,  jinde
zase  čertice  a  malý  čertík  pomáhali  dětem  strach  překonat.  Ve
všech případech byly obdarované děti spokojené, stejně tak i jejich
rodiče, kterým děti naslibovaly hory doly a minimálně pár dalších
dní budou hodné a poslušné. Že jim to nevydrží po celý rok? Nevadí, příště se Mikuláš s  andělem a čerty přijdou podívat
zase. Závěrem bych chtěl poděkovat všem, co přispěli do andělského košíčku nějakou finanční částkou. Celkový výtěžek
2 300 Kč bude věnován na dobročinnou věc.

Martin Kolomazník

REAL MATERIÁL

Po postupu ze 4. ligy PLMK, kvalitní přípravě na
sezónu a s novou posilou v týmu jsme nemohli
mít  jiné  ambice,  než  se  jako  nováček  prát  od
začátku  o  možný  postup  o  ligu  výše.
Samozřejmě  nám bylo  jasné,  že  vyšší  liga  má
také  vyšší  úroveň.  Naštěstí  se  ve  vypjatých
zápasech ukázala naše sehranost a dobrá fyzická
připravenost a podařilo se nám zvrátit výsledek.
Za podzim jsme ztratili body jen ve 2 zápasech, a
to s FC Slza 1:1 a jedinou prohrou 2:5 v Čekyni.
Nejvyšší  výhra  se  zrodila  doma 10:1  s Třetími

Houslemi. Po dobrém podzimu se budeme snažit dobře připravit na jarní část a postoupit do 2. ligy. Nejlepší střelci: 15x
Daniel Kaláb, 12x František Veselý, 6x Tomáš Snášel, 4x Leoš Koutný.

                                                                                                                              Za Real Material Jan Koutný

PIRÁTSKÁ TVRZ

1. prosince 2018 to bylo přesně 5 let,  co bylo založeno naše místní  sdružení Pirátská Tvrz. Nebudeme se zdržovat
kompletní rekapitulací, co všechno se za tu dobu podařilo, protože toho bylo opravdu hodně. Nicméně je zřejmé, že
rosteme a daří se nám. Předem chceme poděkovat všem našim členům, příznivcům a také voličům, že naší práci dávají
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smysl. V Majetíně zastupujeme 23 % občanů (oproti 11 % v roce 2014) a v Brodku u Přerova 11 % (oproti necelým pěti
procentům v  roce  2014).  V  Majetíně  byli  za  Piráty  zvoleni  Martin  Šmída  a  Pavla  Studená   a  v  Brodku  Pavlína
Procházková. Ve finančním výboru v Majetíně nyní působí náš nominant Jaroslav Konečný. Bereme to jako ocenění
našich  dosavadních  aktivit  a  velký  závazek  do  budoucna.  Ač  nám  výsledek  voleb  přisoudil  v  obou  obcích  roli
konstruktivní opozice, věříme, že se nám ledacos z našeho programu podaří během těch čtyř let také realizovat. Budeme
nadále hájit zájmy (nejen) mladých, aktivních a svobodomyslných lidí. Ještě jednou děkujeme za důvěru a všem výše
jmenovaným přejeme mnoho úspěchů v jejich práci.
Jak je v Pirátské straně dobrým zvykem, po komunálních volbách rezignuje
místní  předsednictvo,  aby  si  ověřilo  u  členů,  zda  má  i  nadále  důvěru.
V rámci  této  dobré  tradice  dalo  své  funkce  k  dispozici  i  předsednictvo
Pirátské Tvrze, a tak v neděli 4. listopadu proběhla veřejná schůze našeho
místního sdružení. 
Přijali  jsme  v  našich  řadách  první  členku  a  následně  volili  nové
předsednictvo.  Pozici  předsedy  našeho  místního  sdružení  uhájil  Radim
Studený.  Do pozic  místopředsedů pak  byli  zvoleni  Radek Vojtek  a  Jan
Koutný. Gratulujeme!
Krom zastupitelské práce v našich obcích a politické práce přímo v rámci
České pirátské strany máme za sebou, ale hlavně před sebou, další spoustu
aktivit. Na základě poptávky rodičů jsme zorganizovali, a také z pirátských
peněz  dotovali,  podzimní  kurzy  tenisu  pro  děti.  Akce  se  jmenovala
,,seznámení  s  tenisem”,  konala  se  na  na  tenisovém  kurtu  RESTA
v  Majetíně  v  ulici  Za  Humny  a  jednalo  se  o  pět  lekcí  pod  vedením
profesionálního trenéra Adama Slaměníka. Jednalo se o pilotní projekt a takovou sondu, zda by o takovou službu byl
v naší obci zájem, což se potvrdilo. Věříme, že se nám podaří zorganizovat pokračování na jaře.
V roce 2019 plánujeme také dospělácký turnaj v tenisové čtyřhře, který se uskuteční opět jako doprovodný program
majetínských hodů, a na konci léta také nohejbalový turnaj a samozřejmě tradiční festival Kytary in Majetín.
Rovněž pokračujeme v pořádání turnajů v dovednostní karetní hře Poker Texas Hold´em. Zatím poslední se konal v září
a zvítězil Petr Habáň mladší, jednalo se o jeho třetí výhru v těchto pirátských turnajích a je tak zdaleka nejúspěšnějším
majetínským pokerovým hráčem. Gratulujeme! Následují  turnaje vánoční 28.  12.  a  novoroční 5.  1.,  vždy od 18:00
v majetínské hospůdce Domeček. 
Dále Pirátská tvrz nefinančně podporuje kluby v malé kopané, PDHT Luková a Real Material Majetín, kde jsou kapitány
členové našeho místního sdružení Radek Vojtek (Brodek) a Jan Koutný (Majetín).  O to větší  máme radost, že oba
zmíněné kluby zakotvily v polovině sezóny na prvních příčkách svých ligových tabulek. Gratulujeme!
Také podporujeme aktivity filmového klubu, díky němuž se daří oživovat kulturní program v brodeckém kině, a tím
i  v širším regionu. Filmový klub Brodek promítá zpravidla dvakrát měsíčně. V listopadu byl na programu například
nový  český  dokument  King  skate  o  průkopnících  skateboardingu  v  době  komunistické  totality  nebo  klasika
československé kinematografie Limonádový Joe. Je skvělé mít možnost vidět takové filmy na velkém plátně, obzvlášť
v takových retro kulisách, kterými brodecký sál disponuje. Vítána je samozřejmě i široká veřejnost, a tak tímto všechny
zveme na letošní  dokument Svědkové Putinovi,  který promítneme v pátek 21.  12.  v  20:30.  Další  promítání  je pak
naplánováno na pátek  4. 1. ve stejném čase, dá se předpokládat, že to bude buď nějaký málo známý, ale kvalitní film,
nebo  naopak všeobecně  uznávaná  legenda  svého  žánru.  Co  to  bude  konkrétně,  však  zatím neprozradíme.  Sledujte
facebookové stránky Pirátské tvrze nebo přímo filmového klubu Brodek.
V neposlední řadě bychom rádi  všem popřáli  veselé  Vánoce a šťastný nový rok plný pohody a úspěchů. Užijte  si
plesovou sezónu třeba hned 12.  ledna, kdy je obecní ples v Majetíně a divadelní ples s after party v Brodku. A když
budete mít štěstí, třeba v tombole vyhrajete některou z pirátských cen, kterými tyto akce sponzorsky podporujeme. Tak
ať se daří!

Martin Šmída

Dopisy čtenářů

PARKOVÁNÍ V ULICÍCH MAJETÍNA

Naše  obec  jde  s dobou,  a  to  ve  všech  směrech.  Naneštěstí  se  mezi  tyto  směry  řadí  i  problémy  s  parkováním  a
parkovacími místy. V ulicích Majetína byla v rámci rekonstrukcí chodníků a komunikací zřízena i místa pro parkování
aut, kvůli nerovnoměrnému rozestavění domů a často nedostatku prostoru ale nebylo možné zbudování stání všude tam,
kde by to bylo potřeba. Proto jsou naši občané často nuceni stát i mimo parkovací zálivy. Bohužel však i přes to, že ne
všechna  parkovací  místa  jsou  obsazena,  lidé  parkují  na  silnici,  čímž  omezují  průjezdnost  ulic,  a  to  i  tak,  že  stojí
zaparkovaná auta  po obou stranách silnice a  mezi nimi  je jen úzký prostor  pro průjezd.  Tyto  problémy jsou často
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způsobeny  špatnými  informacemi  a  nesprávným  vykládáním  skutečnosti,  jako  je  například  to,  že  když  má  někdo
parkovací místo před domem, automaticky předpokládá, že je jeho, a tudíž brání sousedovi, aby tam zaparkoval, nebo že
člověk musí parkovat na stejné straně silnice, kde bydlí. 
Proto bych touto cestou chtěla požádat všechny majitele a provozovatele automobilů, aby parkovali pokud možno na
místech k tomu určených, a děkuji všem spoluobčanům, kteří tak již činí.

                                                  Pavla Studená, členka ZO a Kontrolního výboru Obce Majetín

PODĚKOVÁNÍ BÁJEČNÝM ŽENSKÝM

Dobrý den vážená paní starostko, dovoluji si touto cestou poděkovat vašim báječným sokolkám seniorkám, které v naší
obci vystoupily 30. 11. 2018 na tradičním ,,Posezení se seniory”, které naše obec Kyselovice každoročně pořádá v tomto
předvánočním čase jako dík našim seniorům. Po volbách byl ustanoven nový kulturní výbor, který měl nelehký úkol.
V krátkém čase připravit program večera pro naše seniory. Vaše ,,Báječný ženský” nás nenechaly ,,ve štychu” a přijely
k nám vystoupit se svým tanečním vystoupením. Energie a entuziasmus z  nich přímo čišely a myslím si, že i na našem
seniorském posezení vytvořily tu pravou báječnou atmosféru.
Vaše obec může být právem hrdá, že má takovou prima partu seniorek, které by mohly být příkladem pro jiné, který
dokazuje, že v penzi člověk nepatří do starého železa. 

S pozdravem a přáním hezkého dne Leona Krčmová - předsedkyně kulturního výboru obce Kyselovice

HLEDÁTE PRÁCI? RÁDI VÁM POMŮŽEME!

V dnešní době je čím dál tím těžší najít práci, která by člověka bavila a
za  kterou  by  byl  člověk  dobře  ohodnocený,  Pomůžeme  Vám.  Jsme
zapsaný  spolek  Hanácká  aktivní  společnost,  který  sídlí  v Senici  na
Hané. Nabízíme Vám možnost zapojení do našeho projektu First Job.
Najdeme  a  zaplatíme  Vám  potřebnou  rekvalifikaci  nebo  další
vzdělávání v oboru, který Vás bude bavit a který je aktuálně potřebný na trhu práce. Pak si ověříte svoji volbu placenou
měsíční praxí u ověřeného zaměstnavatele.  A co bude dál? To už bude záležet jen a jen na Vás. Projekt je zaměřený na
dvě cílové skupiny: na mladé lidi do 25 let, kteří prozatím nevstoupili na trh práce, to znamená, že dosud neuzavřeli
smlouvy typu hlavní  pracovní  poměr  nebo dohodu o provedení  činnost  (na  dohodu o provedení práce se  omezení
nevztahuje) a na lidi ve věku 50 let a víc, kteří jsou nezaměstnaní – tedy bez práce. U této druhé skupiny nezáleží na
vzdělání  ani  na předchozích zaměstnáních.  Celý  projekt  probíhá ve spolupráci  s Úřadem práce,  který  nám pomáhá
s oslovováním vhodných účastníků.  Účast  v projektu Vás nebude nic  stát,  protože je celý financovaný z prostředků
Evropské unie.
Pokud si myslíte, že Vám můžeme pomoci, neváhejte nás kontaktovat na telefonním čísle 604 558 643 nebo na e-mailu:
firstjob@aktivsenice.cz, kde Vám rádi odpovíme na všechny dotazy. Pokud máte zájem o další informace, sledujte nás
na Facebooku (www.facebook.com/firstjob.has) nebo na webových stránkách projektu www.firstjob.aktivsenice.cz

Pozvánky 
23. 12. - Zpívání koled u Betléma

26. 12. - od 15:00 hod. Vánoční koncert v chrámu v Dubu nad Moravou
28. 12. - Majetínský kapr – od 16:00 hod.turnaj ve volejbale  pětičlenných smíšených družstev,

startovné 200 Kč za družstvo
29. 12. -  Smeč starostky obce - turnaj ve stolním tenise – od 10:00 hod. kategorie dětí, 

od 13:00 hod. turnaj dospělých hráčů, startovné 30 Kč
1. 1. -  Novoroční vycházka

12. 1. - Obecní ples
16. 2. - Královské zimní hry

22. 2. - Ples T.J. Sokol Majetín, oddíl malé kopané
2. 3. - Vodění medvěda

2. 3. - Dětský karneval a maškarní ples pro dospělé – SRPŠ
22.3.- Cestovatelská přednáška s Jiřím Márou
30. 3. - Brigáda Společně za krásnější Majetín
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Fotopříloha
                       

                            Večerní běh Majetínem                                                              Báječný ženský v obci Kyselovice

                             Svátek dýní a strašidel Sázení lípy k oslavě 100 let ČSR

Rozsvícení vánočního stromečku  Mikuláš se svou družinou
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